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نامه نگاری با سران ۳ قوه درباره واگذاری آلومینیوم المهدی
رئیس ســازمان بازرسی کل کشور گفت: در فرآیند واگذاری ســهام کنترلی آلومینیوم المهدی و طرح هرمزال به یک 
شخص حقیقی، نامه ای را به سران قوای سه گانه کشور نوشته و آنها را در جریان ماجرای این واگذاری قرار داده است.
ناصر ســراج گفت:» در مورد واگذاری ســهام شــرکت آلومینیوم المهدی و طرح هرمزال نامه ای به روسای سه قوه 

نوشته ام. «
رئیس سازمان بازرسی کل کشور در عین خحال از افشای متن نامه نگاری خود به سران سه قوه به دلایل قانونی صرفه 

نظر کرده و گفته است: » پس از اتمام بررسی ها به موقع در این باره اقدام خواهیم کرد.«
موضوع واگذاری بلوک 77.22 درصدی سهام شرکت آلومینیوم المهدی و طرح هرمزال از سوی سازمان خصوصی سازی طی یکسال اخیر چالش 

اغلب کارشناسان و منتقدان بوده است.
برخــی معتقدند که در جریان برگزاری مزایده اموال مجتمع آلومینوم المهدی و طرح هرمزال آن ارزش گذاری دارائیها در حد و اندازه ای کمتر از آنچه 
باید باشد، انجام شده است. در مقابل برخی دیگر نیز معقدند این واگذاری از اساس مخدوش بوده و باید ابطال و مجدد روی میز فروش گذاشته شود، 

چرا که پس از واگذاری شرکت مجموعه ای از دارایی های جدید در آن کشف شده که قیمت گذاری نشده است.
در این میان عده ای نیز وجود انحصار در این واگذاری و یا حتی برخورداری از رانت های ویژه از سو خریدار را دلیل حیف و میل شدن اموال در واگذاری 

بلوک کنترلی سهام شرکت آلومینوم المهدی می دانند.

صداوسیما متعلق به طرفداران سعید جلیلی ست
زیباکلام معتقد است صداوسیما کاملا تاکید دارد که سازمانی متعلق به گروهی خاص از اصولگرایان تندرو است و از آشکار 
شدن این موضوع هم ابایی ندارد. شب گذشته )دوشنبه 30 آذر ماه( همزمان با شب یلدا قرار بود مصاحبه عادل فردوسی پور 
با محمدجواد ظریف از شبکه سوم سیما پخش شود اما این مصاحبه به دلیل عدم موافقت مدیران صداوسیما پخش نشد. 
البته قبل از آغاز برنامه نود غلامعلی حداد عادل آنهم در آستانه انتخابات مجلس و درحالی که وی نیز در شمار کاندیداهای 
این دوره اســت؛ در یک برنامه زنده تلویزیونی حضور پیدا کرد و به صورت زنده سخنرانی کرد و برای مخاطبان شعر خواند.  
صادق زیباکلام )استاد دانشگاه( در گفتگو با خبرنگار ایلنا؛ درباره این رفتار مدیران سازمان اظهار داشت: رفتار صداوسیما 

نشان داد این سازمان متعلق به همه ۸0 میلیون نفر مردم ایران نیست بلکه متعلق به ۴ میلیون نفری است که در زمان انتخابات ریاست جمهوری به سعید 
جلیلی رای داده اند. وی ادامه داد: رفتار صداوسیما پیش از آمدن محمد سرافراز به این سازمان و در زمان ضرغامی نیز همین گونه بود اما تفاوت ضرغامی 
با سرافراز در این اســت که ضرغامی حداقل حفظ ظاهر می کرد. وی با اشاره به اینکه رفتار صداوسیما نشان داده فقط متعلق به جریان اصولگرای تندرو 
است؛ گفت: این سازمان از بودجه عمومی و مالیات مردم اداره می شود اما رفتارش عملا دهن کجی به مالیات دهندگان است. آنها نه تنها این رفتار را زشت 
نمی دانند بلکه با اعتماد به نفس هرچه تمام تر آشکارا نشان می دهند که تصمیمات ما به هیچ فردی مربوط نیست.  وی با تاکید بر اینکه صداوسیما؛ ۹2 درصد 
مردم را نادیده می گیرد؛ گفت: در سازمان صداوسیما نه سیدمحمد خاتمی جایی دارد نه محمدجواد ظریف و نه هیچ استاد دانشگاه مستقل دیگری. فقط و 
فقط همان ۸ درصدی که به سعید جلیلی رای دادند؛ حق دارند. آنها هم آشکارا حق ۹2 درصد مردم را فدای ۸ درصد از طرفداران اصولگرای تندرو می  کنند.

 صدا و سیما 
به افکار عمومی پاسخ دهد

ســخنگوی وزارت امور خارجه اقدام صدا و سیمای 
جمهوری اســلامی در ممانعــت از پخش مصاحبه 
مجــری برنامه ورزشــی ۹0 بــا وزیر امــور خارجه را 
غیرمسئولانه خواند و خواستار پاسخگویی مسولان 
سیما به افکار عمومی ملت ایران بابت این اقدام شد.
درحالیکه از روز پنج شــنبه گذشته وب سایت برنامه 
نود خبر و تصویر مصاحبه عادل فردوسی پور با محمد 
جواد ظریف با موضوع دیپلماســی ورزشی را منتشر 
کرد و قرار بود این مصاحبه دوشنبه شب به مناسبت 
شــب یلدا در برنامه ۹0 پخش شود، این مصاحبه که 
بینندگان فراوانی منتظر دیدن آن بودند،پخش نشد.
مجری برنامه ورزشــی ۹0 در ابتــدای این برنامه که 
دوشنبه شب ساعت 23:30 از شبکه سه سیما پخش 
آن آغاز شــد،گفت: 'امشــب قرار بود مصاحبه ما با 
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه پخش شــود که 
مسئولان سازمان صلاح ندیدند امشب این مصاحبه 
پخش بشه و یک عذرخواهی به شــما بدهکاریم. از 
آقای ظریف تشکر و همچنین عذرخواهی می کنیم 
و انشاالله در اولین فرصت بستری فراهم بشه تا این 
گفتگو پخش بشه. مسئولان شــبکه صلاح ندیدند 

مصاحبه ورزشی ما با وزیر خارجه پخش شود'.
'حسین جابر انصاری' سخنگوی وزارت امور خارجه 
که در اولین دیدار رسانه ای خود روز سه شنبه در ایرنا 
حضور یافته بود، در پاســخ به سوال خبرنگار ورزشی 
ایرنا درخصوص پخش نشدن مصاحبه فردوسی پور 
با ظریف با بیان اینکه جزییات این موضوع ارتباطی 
به وزارت امور خارجه ندارد، گفت: آنچه به ما مربوط 
اســت اینکه ماهها مســوولان این برنامه تلویزیونی 
تلاش، پیگیری و ســماجت کردنــد، پی در پی زنگ 
زدنــد، آمدند و رفتند تا بتوانند ایــن مصاحبه را انجام 
دهند . جابر انصاری خاطرنشان کرد: هیچگاه یک 
تهیه کننــده و یا یک مجری تلویزیونــی برای انجام 
چنین مصاحبه ای با یــک وزیر مهم دولت،خودش 
اقــدام نمــی کند،منطــق کار این اســت کــه قبلا 
هماهنگی را در مجموعه کاری خود انجام می دهند 
و بعد این همه پیگیری و سماجت می کنند، این ها را 

نمی توان فردی تفسیر کرد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: بنابر این، 
از دید ما صدا و سیمای جمهوری اسلامی یا در واقع 
ســیمای جمهوری اسلامی بوده که برای انجام این 
مصاحبه در چند ماه گذشــته اصرار و پیگیری پی در 
پی کرده اســت . جابــر انصاری با بیــان اینکه،دکتر 
ظریف تمایلی به انجام این مصاحبه نداشتند،گفت: 
اصرارها و پیگیری های پی در پی دوســتان سیما و 
تهیه کنندگان این برنامه ورزشــی باعث شد که وزیر 
امور خارجه با انجــام این گفت و گو موافقت کند و در 

نهایت مصاحبه انجام شد.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه تصریــح کرد: صدا 
و ســیما بخاطــر ایــن برخورد غیــر مســئولانه باید 
پاســخگوی افــکار عمومی ملــت ایران باشــد و به 

سوالات و ابهامات موجود در این زمینه پاسخ دهد.

احمدی نژاد در سایه
آیا حرکت زیرپوستی احمدی نژادی ها هدایت شده است؟

همین ســه هفته پیش بود که دفتر احمدی نــژاد در اطلاعیه ای فعالیت های 
انتخاباتی رئیس جمهور ســابق را تکذیب کرد؛ اما به نظر نمی رسد این تکذیبیه 
شــامل حال یاران احمدی نژاد باشــد. آن ها یک به یک دارنــد برای انتخابات 
مجلس نام نویســی می کنند. از طرفی جبهه یکتا نیز هر از گاهی از ارائه لیست 
انتخاباتــی دم می زند. جبهه ای که اعضایش، وزرا و معاونان دولت های نهم و 
دهم هستند و با این حال تاکید شدیدی دارند که با اینکه به طور مرتب با احمدی 

نژاد جلسه دارند، این جلسات سیاسی و انتخاباتی نیست. 
این موارد منجر به این تحلیل شده است که احمدی نژادی ها خیز بلندی برای 
انتخابات مجلس برداشــته اند، اما در حرکتی آرام و زیرپوستی که هدایت آن با 
رهبری احمدی نژاد اســت. بنا بر این تحلیل احمدی نژاد به علت حساســیتی 
که روی نام او هســت، به ویژه با توجه به نقدهایی که بر عملکرد هشــت ســاله 
سیاســی، اقتصادی و فرهنگی اش وارد است، از بیم عدم اقبال مردمی، فعلا 

قصد ندارد »رو« بازی کند.

احمدی نژادی ها بدون احمدی نژاد
اندک اندک جمع یاران احمدی نژاد می رسد. در چند روزی که از شروع ثبت نام 
انتخابات مجلس دهم گذشته است، خبرها نشان از حضور پررنگ وزرا و معاونان 
رئیس جمهور سابق در ستادهای ثبت نام داشته است، اما آن ها جملگی اعلام 

کرده اند که به صورت مستقل وارد شده اند. 
کلیــد حضور احمدی نژادی ها را فاطمه واعظ جــوادی، در صبح روز دوم ثبت 
نام ها زد. او که معاون احمدی نژاد و رییس ســازمان حفاظت از محیط زیست 
در دولت نهــم بود با حضــور در فرمانداری تهران بــرای کاندیداتوری مجلس 
دهم ثبت نام کرد و در هنگام ثبت نام گفت که به صورت مســتقل در انتخابات 

شرکت خواهد کرد.
روز گذشــته نیز فریدون عباسی رئیس ســازمان انرژی اتمی در دوران محمود 
احمدی نژاد با حضور در ســتاد انتخابات شهرســتان شــیراز برای شــرکت در 
انتخابات دهمین دوره مجلس شــورای اســلامی ثبت نام کرد. عباسی بعد از 
ثبت نام در جمع خبرنگاران، گفت: با احســاس تکلیفی که نســبت به جامعه و 
مردم داشــته و دارم اقدام به ثبت نام در ایــن دوره انتخابات مجلس کرده ام. او 
نیز با تاکید بر اینکه به عنوان یک کاندیدای مستقل در انتخابات شرکت خواهد 
کرد، گفــت: در مورد ائتلاف با گروه هــا و افراد بعد از طی روند قانونی بررســی 

صلاحیت ها اظهارنظر خواهم کرد.
روند ثبت نام دولتمردان احمدی نژاد امروز با حضور وزیران او در ستاد انتخابات 
ادامه یافت.  سیدمحمد حسینی، وزیر ارشاد و محمد عباسی وزیر ورزش امروز به 
همراه هم برای ثبت نام در دهمین دوره انتخابات مجلس به ستاد وزارت کشور 
مراجعه و ثبت نام کردند. وزیر سابق فرهنگ و ارشاد پس از ثبت نام با بیان اینکه 

به عنوان یک اصولگرا در انتخابات شــرکت کرده است و تلاش بر این است که 
اصولگرایان لیست واحد بدهند، در پاسخ به اینکه آیا از طیف رئیس دولت سابق 
به انتخابات ورود پیدا کرده یا خیر٬ گفــت: »احمدی نژاد که اصلًا به انتخابات 
مجلس دهــم ورود پیدا نمی کند و اکنون علاوه بر مــن تعداد دیگری از وزرای 
دولت های نهم و دهم جدای از او به انتخابــات می آیند«. او تاکید کرد: »بنده 
به عنوان هیات موســس جبهه گفتمانی یکتا هستم که هیچ رابطه تشکیلاتی 

با احمدی نژاد ندارد«.
وزیر دیگری که امروز ثبت نام کرد، محمد حســن طریقت منفرد وزیر بهداشت 
احمــدی نژاد بود. طریقت منفرد پس از ثبت نامــش گفت فعلا برای انتخابات 
با هیچ کســی صحبت نکرده است. او همچنین در پاســخ به این سوال که آیا با 
احمدی نژاد مشورت کرده است یا نه، تنها به تایید حضور مستقل خود تایکد نکرد 

و گفت: »نیاز به مشورت نیست و خودم آدم بزرگی هستم«.

چرا احمدی نژاد نامرئی فعالیت می کند؟
فراکسیون رهبروان ولایت از طرفداران ایده حرکت نامرئی و زیرپوستی احمدی 
نژاد برای انتخابات مجلس هستند. بهروز نعمتی نائب رییس فراکسیون رهروان 
ولایت می گیود: »بنده معتقدم جریان آقای احمدی نژاد برای انتخابات مجلس 
به شــکل نامرئی فعالیت می کند«. جعفرزاده عضــور دیگر رهوران نیز فعالیت 
نامرئی محمود احمدی نژاد را تایید می کند و می گوید: »واقعیت این اســت که 
آقای احمدی نژاد کاملا در سایه حرکت می کند و برای اینکه نیروهایش آسیب 
نبیند  و مثل مشایی نشوند به آنها گفته می شود که بگویید ما از احمدی نژاد جدا 
هستیم درحالیکه هیچ کس نمی تواند باورکند کسی که همه چیزش را مدیون 
احمدی نژاد است الان به او پشــت پابزند«. وی تاکید می کند که موضع وزرا و 

نزدیکان احمدی نژاد درباره او قطعا هدایت شده است. 
جعفرزاده همچنین با بیان اینکه احمدی نژاد بســیار بسیار علاقمند به قدرت 
است و اشتهای عجیبی به قدرت دارد، می گوید: »او فکر می کند اگر در قدرت 
نباشد نمی تواند کاری انجام دهد به همین دلیل هم بنده می گویم ادم خطرناکی 
است البته شاید در دلش نیت های سالمی داشته باشد اما در هرصورت او شیفته 
قدرت اســت.بنابراین بنده به هیچ وجه قبول ندارم که احمدی نژاد مدعی شود 

برنامه ای برای انتخابات ندارد«.
جواد جهانگیرزاده، دیگر عضو فراکســیون رهروان ولایــت نیز با بیان اینکه ما 
شــاهد فعالیت نیروهای آقای احمدی نژاد در شهرستانها هستیم، می گوید: 
»برخی به ظاهر از ایشــان اعــلام برائت می کنند اما معتقد به مشــی احمدی 
نژاد هســتند«. وی همچنین تاکید دارد که احمدی نژاد به صورت علنی برای 
انتخابات مجلس فعالیت نخواهد کرد، چراکه او به دنبال اهداف بلندتری است 
. جهانگیر زاده تاکید می کند که احمدی نژاد از کرسی های مجلس دهم غفلت 

نمی کند چراکه او به دنبال پایگاهی اســت در مجلس تا فردا بتواند ازاین پایگاه 
استفاده کند البته احمدی نژاد برای اینکه میزان توفیق یا عدم توفیق خودش 

را خیلی آشکار نکند به صورت علنی وارد انتخابات مجلس نمی شود.
اما موضوع تور نامرئی و حرکت تشکیلاتی را پیش تر نیز امیر محبیان تئوریسین 
اصولگرایان درباره جریان احمدی نژاد، فارغ از موضوع انتخابات مجلس گفته 
بــود. او در مصاحبه ای تاکید کرده بود: »جریان مهمی که می خواهم در درون 
اردوگاه اصولگرایان از آنها یاد کنم، جریان احمدی نژاد است که با وجود اینکه 
شاید خیلی جدی مورد تحلیل قرار نگیرند، خیلی مهم هستند و خیلی هم زیرکانه 
عمل می کنند. می توانم بگویم که من تشکیلاتی ترین و حرفه ای ترین نوع عمل 
را فعلا در جریان آقای احمدی نژاد می بینــم. محبیان افزود: یکی از کارهای 
جریان احمدی نژاد این اســت که یک تور خیلی نامرئی را پهن می کند که بتواند 

افراد را جذب خودش کند«.

دولتمردان احمدی نژاد، اصولگرا هستند نه احمدی نژادی
اما برخی از جمله خود احمدی نژادی ها و اعضای جبهه یکتا برای این تحلیل 
ها پاسخ دارند. آن ها می گویند هرکســی که در دولت احمدی نژاد بوده است، 
لزوما احمدی نژادی نیست. برای مثال حجت الاسلام محمدرضا میرتاج الدینی 
معاون پارلمانــی احمدی نژاد می گویــد: »این افراد را نمی تــوان به نام طیف 
احمدی نژاد معرفی کرد. این افراد همگی جزئی از جریان غالب اصولگرایی به 
شمار می روند که با توجه به شرایط سیاسی در کابینه محمود احمدی نژاد حضور 
داشــته اند. این عده قبل از اینکه در دولت احمدی نژاد حضور داشته باشند در 
تشکل های اصولگرایی حضور داشــته اند«. به گفته او نکته مهم در این زمینه 
است که این افراد هیچ گاه خود را از اردوگاه اصولگرایی جدا ندانسته و همچنان 
نیز خود را اصولگرا معرفی می کنند. بــه همین دلیل اگر این افراد وارد مجلس 
شوند به عنوان یك اصولگرا در مجلس حضور خواهند داشت و طیف جدیدی را 
به وجود نخواهند آورد. او با بیان این موضوع تاکید می کند که در مجلس آینده 
طیفی به نام محمود احمدی نژاد شکل نخواهد گرفت. آنچه شکل خواهد گرفت 

در چارچوب گفتمان اصولگرایی خواهد بود.
حاجی بابایی وزیر آموزش و پرورش احمدی نژاد نیز که خود عضو جبهه یکتاست 
در این خصوص با تاکید بر اینکه جبهه یکتا با هیچ فردی و شخصی از جمله آقای 
احمدی نژاد، رابطه حزبی و تشکیلاتی ندارد، می گوید: »اگر ما آمده ایم و یکتا 
را تشــکیل داده ایم و آقای احمدی نژاد در یکتا نیست، حتماً تفاوت هایی با هم 
داریم«. بیژن نوباوه عضو جبهه پایداری نیز فعالیت نامرئی جریان احمدی نژاد 
درانتخابــات مجلس دهم را رد می کند. او تاکید می کند: »وقتی برای فعالیت 
انتخاباتی جریان ها و گروهها منع قانونی وجود ندارد منطقی نیست جریان آقای 

احمدی نژاد مخفیانه کار کند؟«

واکنش روزپیگیری روز

کلنگ زنی دو نیروگاه جدید هسته ای طی هفته آینده 
ســخنگوی سازمان انرژی اتمی از کلنگ زنی دو نیروگاه هســته ای که قرار است به طور مشترک توسط ایران و روسیه ساخته شود طی هفته آینده خبر داد. بهروز کمالوندی هم چنین با اشاره به بخشی از سخنان 
رییس ســازمان انرژی اتمی مبنی بر گسترده شدن فعالیت های سازمان انرژی اتمی، گفت: طی چند ماه گذشته دیدارهایی با چند هیات اروپایی داشتیم و تفاهم های در قالب اسناد اجرایی در دست اقدام است 

و این نشاندهنده بر طرف شدن موانع و فراهم شدن زمینه هایی برای همکاری مشترک بعد از برجام است.
بر اساس گزارش رادیو گفت وگو، معاون سازمان انرژی اتمی کشورمان اقدامات صورت گرفته در حوزه مبادله مواد غنی شده با کیک زرد را مثبت ارزیابی کرد و افزود: هم اینک کیک زرد را تحویل گرفته ایم 

و تا نهایی شدن این مبادله برخی اقدامات که مدنظر داریم باید اجرایی شود.
کمالوندی روند پیش روی اقدامات اجرایی برجام را خوب و مثبت خواند و تصریح کرد که ظرف هفته آینده کارها به پایان برسد.

علی اکبر صالحی شنبه هفته جاری نیز از کلنگ زنی نیروگاه های جدید در بوشهر بعد از دستور رییس جمهوری طی دو هفته آینده خبر داده بود.

سیاسی


